

Bahrain Cheque Truncation System (BCTS)

Seeking the customers' and clients' satisfaction and convenience, the Central Bank of Bahrain (CBB) with cooperation from the BENEFIT Company and all the commercial banks in Bahrain will implement the new Bahrain Cheque Truncation System (BCTS) in order to speed up the cheque processing and clearing to ONE business day.

Accordingly, customers/clients have the right to clear their cheques using the following two options:

Option 1 (Regular Session):

- Cheques cleared in this session are FREE.
- Customers can deposit their cheques up to 10:00 am and will receive their funds in the same deposit day by 2:30 pm.
- Customers depositing their cheques from 10:00 am and onwards will receive their funds in the next business day by 2:30 pm.

Option 2 (Special Session):

- Customers can deposit their cheques from 10:00 am till 12:00 pm. and will receive their funds in the same day by 2:30 pm.
- Bank may charge the customer for such service.

نظام البحرين لمقاصة الشيكات

سعيًا لإرضاء الزبائن و العملاء والعمل على راحتهم، يعمل مصرف البحرين المركزي وبالتعاون مع شركة بنفت وكافة البنوك العاملة في البحرين على طرح نظام البحرين لمقاصة الشيكات، حيث تتعامل به جميع البنوك بالبحرين وذلك من أجل الإسراع في عملية مقاصة الشيكات وتسويتها إلكترونياً في يوم عمل واحد.

وبناء على ذلك يحق للزبون / العميل تسوية الشيكات في إحدى الجلستين التاليتين:

الخيار الأول (جلسة المقاصة العادية):

- تحصل الشيكات المودعة في هذه الجلسة مجاناً.
- في حال إيداع الشيكات قبل الساعة 10:00 صباحاً، سيكون تحصيل مبالغ الشيكات المودعة عند الساعة 2:30 مساءً من نفس اليوم.
- في حال إيداع الشيكات بعد الساعة 10:00 صباحاً، سيكون تحصيل الشيكات المودعة عند الساعة 2:30 مساءً من يوم العمل التالي.

الخيار الثاني (جلسة المقاصة الاستثنائية):

- في حال إيداع الشيكات ما بين الساعة 10:00 صباحاً والساعة 12:00 ظهراً، سيكون تحصيل مبالغ الشيكات المودعة في البنك عند الساعة 2:30 مساءً من نفس اليوم.
- يمكن للبنك أخذ رسوم في حال استخدام هذه الجلسة الاستثنائية.